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Protokół XXVIII Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 31 sierpnia 2017 r. 

W dniu 31 sierpnia 2017 roku o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła się 

XXVIII Sesja Rady Gminy Świercze. W sesji uczestniczyli: Wójt Adam Misiewicz, Skarbnik Anna 

Puchalska, Sekretarz Gminy Izabela Kiela, Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, Radca Prawny Pani 

Małgorzata Łubińska, radni, sołtysi oraz zaproszeni goście (listy obecności stanowią załączniki nr 1,2,3). 

Na sali obecni byli także mieszkańcy wsi Klukówek. 

Ad:1 

Przewodniczący Wiesław Adamiak powitał zgromadzonych na sali obrad i oficjalnie otworzył XXVIII 

Sesję Rady Gminy Świercze, na sali obecnych było 14 radnych na 15 uprawnionych. Nieobecny radny 

Dariusz Siemborski. 

Ad:2 

 Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 
poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Informacja z wykonania budżetu Gminy Świercze za I półrocze 2017 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia imienia Haliny Rudnickiej z nazwy Publicznej Szkoły 
Podstawowej w Świerczach. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy  
Świercze na lata 2017-2020 z perspektywą do 2024 roku. 

9. Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz Województwa 
Mazowieckiego w formie wykonania dokumentacji projektowej na przebudowę 
skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 620 w obrębie miejscowości Klukowo w Gminie 
Świercze. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świercze. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Świercze. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 144/XXV/2017 z dnia 30.03.2017r. w 
sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Mirosława Lubienieckiego na 
działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerczach. 

14. Odpowiedzi na interpelacje. 

15. Wolne wnioski.  

16. Zamknięcie obrad. 

Do obrad dołączył radny Dariusz Siemborski. 
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W związku z możliwością realizacji zadania przez powiat przy udziale naszej gminy oraz poprawą 

bezpieczeństwa na drodze, Pan Wójt zaproponował aby do porządku obrad wprowadzić pkt: Podjęcie 

uchwały w/s wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu „Przebudowa drogi powiatowej 

nr 2421W Nasielsk – Gąsocin – Ciechanów na odcinku Bylice – Klukowo”. Udział Gminy w przebudowie 

tej drogi zwiększy szanse powiatu w pozyskaniu środków na wykonanie tego zadania. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, Przewodniczący poinformował, iż wnioskowana uchwała 

zostanie wprowadzona w pkt. 10 natomiast pozostała kolejność zostanie przesunięta o jedną pozycję. 

Przystąpiono do głosowania uzupełnionego porządku obrad, za jego przyjęciem głosowało 15 radnych. 

Ad:3 

Protokół z XXVII sesji został wyłożony do wglądu na sali obrad, jeżeli nie będzie uwag zostanie przyjęty 

w przedstawionej formie. 

Ad:4 

Informację o pracach w okresie międzysesyjnym przedstawił Pan Wójt: 

- Szkoła Podstawowa w Świeszewie będzie nadal funkcjonować, do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy 

odpowiedzi na złożone zażalenie do Ministra Edukacji Narodowej. Ponadto Wojewoda Mazowiecki 

pismem z dnia 14 lipca 2017 r. stwierdził nieważność uchwały Nr 153/XXVII/2017 z 8 czerwca br w 

sprawie likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej w Świeszewie. Do rodziców dzieci wysłano pismo z 

informacja o całej procedurze związanej z dalszą nauką w szkole. Dzieci 3-4 letnie (przedszkole) zostały 

przeniesione do Publicznej Szkoły Podstawowej w Świerczach, natomiast nauka w pozostałych klasach 

będzie łączona. 

- stacja uzdatniania wody w Klukówku – nastąpiło spięcie nowej stacji z siecią wodociągową, po 

odbiorze technicznym ujęcie zostanie wpięte. Wykonawca robót ma termin do 31 września br. 

natomiast podwykonawca do 15 września br. Dokonano wymiany zaworów redukujących na Jurzynku 

ze względu na duże ciśnienie wody, ponadto z sąsiednich gmin otrzymamy częściowy zwrot kosztów 

inwestycji poniesionych przez Gminę Świercze, proporcjonalnie do liczby przyłączy. 

- remont posterunku w Świerczach, materiały do jego wykonania zostały przekazane, ich koszt to około 

4500,00 zł. Wykonano między innymi wymianę instalacji elektrycznej, docieplono i wykonano 

podwieszony sufit. W najbliższych dniach remont zostanie zakończony, 

- miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla Klukówka jest już po komisji urbanistycznej, 

po wszelkich uzgodnieniach zostanie wyłożony i będzie możliwość do wnoszenia poprawek. Plan dla 

Klukowa będzie dostarczony w dniu dzisiejszym. Plan dla Klukówka może być uchwalony wg wstępnych 

szacunków w listopadzie tego roku, natomiast dla Klukowa najpierw musimy uchwalić studium a 

następnie plan zagospodarowania przestrzennego, prawdopodobnie nastąpi to w styczniu następnego 

roku. Ponadto prośba Pani Marioli Sech – Radomskiej przedstawiona na posiedzeniu Komisji stałych w 

dnia 24 sierpnia br została przekazana do urbanisty i zapis odnośnie możliwości rozbudowy siedliska 

będącego już własnością zniknie z planu. 

Następnie radna Hanna Kalinowska odczytała realizację uchwał podjętych na XXVII Sesji Rady Gminy 

Świercze. 

Ad:5 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Adamiak zapytał radnych czy mają pytania związane z 

przedstawioną informacją przez Wójta ewentualnie poprosił o zgłaszanie interpelacji: 
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- radny Zdzisław Sionek: Czy to prawda, że jest rozporządzenie Wójta o braku możliwości przyjęcia 

dzieci do szkoły z poza obwodu? W odpowiedzi Wójt poinformował, że absolutnie nie ma takiego 

dokumentu, to rodzic decyduje o wyborze szkoły. 

- radny Roman Kalinowski: Znaki zakazu przy Ośrodku Zdrowia zostały postawione i dobrze to służy, 

jednocześnie podtrzymuje swój wniosek o utworzeniu koperty dla karetek na łuku drogi przed 

ośrodkiem. Firma która budowała market DINO zobowiązała się do uporządkowania placu na którym 

składowano materiały budowlane czy zostanie to zrobione? 

- radna Małgorzata Wiernicka: zwróciła się z prośba o poprawienie znaku drogowego przy 

zabudowaniach Pana Kutry. Wójt poinformował, że jeszcze w dniu dzisiejszym znak zostanie 

poprawiony. 

- radny Jerzy Dębski: na jakim etapie jest przebudowa skrzyżowania drogi w Świerczach – Siółkach? 

- radny Zdzisław Sionek: znak przy drodze powiatowej został wyrwany czy powiat postawi go 

ponownie? 

- radny Ryszard Flont: Znak oznaczenia wsi Kościesze jest źle usytuowany, nie na granicy, powinien stać 

dalej w kierunku Strzegocina. 

- radny Dariusz Ogniewski: przeniesienie agregatu z Klukowa do Świercz, jakie są przesłanki? W 

odpowiedzi Wójt poinformował, że na stacji uzdatniania wody zamontowano większy agregat, 

natomiast ten mniejszy i sprawny zostanie przeniesiony do Świercz, powinno to nastąpić do połowy 

października. 

- radny Wacław Sakowski: Czy to prawda że dzieci do przedszkola nie są już przyjmowane w 

Świerczach? Odpowiedzi na to pytanie udzieliła Pani Dyrektor Jolanta Duch która poinformowała, że 

jest pięć oddziałów przedszkolnych a każda grupa liczy maksymalną liczbę dzieci. W jednej grupie nie 

może być więcej niż 25 uczniów. Nadal są jeszcze wolne miejsca w przedszkolu w Strzegocinie. 

- radny Jerzy Dębski: Droga powiatowa w stronę Nasielska została częściowo połatana, reszta nadal 

jest nie zrobiona. 

- radny Zdzisław Sionek: uszkodzone pobocza na Brulinach były tyle razy zgłaszane, nie zostały 

poprawione, ich stan jest bardzo zły i kiedyś dojdzie do nieszczęścia. 

Przewodniczący udzielił głosu obecnemu na sali Panu Arkadiuszowi Sech , który przedstawił informację 

na temat spotkań w sprawie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla Klukówka. 

Wyraził on niezadowolenie z toczących się prac nad tym planem, brak uwzględnienia  

zaproponowanych rozwiązań. Zarzucił również niezgodność prac z otrzymanym harmonogramem oraz 

nie jasne kwestie finansowe jakie otrzyma firma Mabrys za sporządzenie planów. Pan Sech poprosił o 

wsparcie i poparcie działań mieszkańców w kwestii zablokowania niechcianej inwestycji a także o 

odpowiedz na część pism na które nie uzyskali jeszcze odpowiedzi (pisma z dnia 29 lipca br, 30 lipca br, 

1 sierpnia br do komisji stałych i 14 sierpnia br.) Nadal brak jest projektu planu zagospodarowania 

przestrzennego dla Klukowa, nie został on przedstawiony. Wójt poinformował, że plan dla Klukowa 

został dopiero w dniu dzisiejszym przesłany do Urzędu a następnie przekazany panu Adamowi 

Ogniewskiemu do zapoznania się. 

Do wypowiedzi ustosunkowała się Pani Skarbnik Anna Puchalska odnośnie „nie jasnych stron 

finansowych”, w budżecie są widoczne wydatki na plan zagospodarowania przestrzennego i są one 

wszystkim znane. W rozdziale 7104 zabezpieczone są środki na ten cel w wysokości 100,000,00 zł. W 

przedsięwzięciach Wieloletniej Prognozy Finansowej również są wyszczególnione wszystkie zadania:  
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- sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Klukowo – okres 

realizacji 2016/2017 łączny koszt 15.000,00 zł 

- sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Klukówek – okres 

2016/2017 łączny koszt 15.000,00 zł, 

- sporządzenie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Świercze – okres realizacji 2016/2017 łączne nakłady 34.500,00 zł, 

- sporządzenie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Świercze 

zarezerwowano łączne nakłady na kwotę 9963,00 zł.  

Głos zabrał także Pan Wójt który poinformował, iż jego błędem jest fakt za wcześnie rozpoczętych 

dyskusji na temat projektu, trzeba było pisać krótko, że projekt jest w trakcie opracowania będzie 

moment wyłożenia i wtedy będzie czas na uwagi. Wszystkie dotychczasowe zgłoszone uwagi są 

analizowane i przesyłane do referatu i projektanta. Zmiany w planie będą cały czas następowały do 

momentu kiedy nie będzie publicznego wyłożenia i debaty. Co do projektanta to jest on zobowiązany 

umową uczestniczyć w komisji urbanistycznej, debacie publicznej, komisji Rady i Sesji – w trakcie 

uchwalania planu po zakończeniu procesu uzgodnień i wyłożenia planu. W chwili obecnej projekt ten 

jest w uzgodnieniach i opiniowaniu. Każda z jednostek ma prawo wniesienia uwag. Do wszelkich uwag 

Wójt będzie się ustosunkowywał na piśmie w momencie wyłożenia i debaty. Wójt przyznał, iż myślał o 

zerwaniu umowy z projektantem ale po rozeznaniu na rynku okazało się że najtańsza oferta na 

sporządzenie planu to koszt około 70 tys. zł. Nie wszystkie opóźnienia spowodowane są  przez 

projektanta wynikają one z przedłużającej się procedury uzgodnień.  

Przewodniczący zarządził 10 minutowa przerwę. 

Obrady wznowiono o godz.  11.59. 

Ad:6 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Świercze za I półrocze 2017 roku została przekazana 

do zapoznania wszystkim radnym (Zarządzenie nr 35/2017 z dnia 25 sierpnia 2017 r. które stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). Pan Wójt przedstawił Radzie i zgromadzonym informację  z wykonania 

budżetu za I półrocze: 

Dochody budżetu Gminy Świercze planowane na rok 2017 po zmianach w kwocie 19.573.955,93 zł na 

dzień 30 czerwca 2017 r. zostały osiągnięte w kwocie 10.652.800,14 zł, co stanowi 54,42 % 

planowanych dochodów; z czego dochody bieżące planowane po zmianach w kwocie 17.935.995,93 zł 

wykonano w kwocie 9.929.321,29 zł tj. 55,36 % planu, dochody majątkowe zaplanowane po zmianach 

w kwocie 1.637.960,00 zł zrealizowano w kwocie 723.478,85 zł tj. 44,17 % planu. 

Na wydatki budżetowe gminy w 2017 r. zaplanowano po zmianach kwotę 20.883.955,93 zł, w I-szym 

półroczu wydatkowano 10.488.221,97 zł tj. 50,22 % planu, z czego wydatki bieżące zaplanowane 

do realizacji w 2017 r. po zmianach w kwocie 17.629.483,93 zł wykonano do wysokości 

9.331.671,14 zł, co stanowi 52,93 % planu. Wydatki majątkowe planowane po zmianach w kwocie 

3.254.472,00 zł zrealizowano w kwocie 1.156.550,83 zł tj.35, 54 % planu.  

Na dzień 30 czerwca 2017 r. budżet zamknął się nadwyżką w kwocie 164.578,17 zł. 

Plan przychodów po zmianach wynosi 2.177.200,00 zł, z czego: 

- planowana do zaciągnięcia w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Warszawie pożyczka w kwocie 1.310.000,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu; 
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- planowany do zaciągnięcia kredyt w kwocie 450.000,00 zł oraz wolne środki w kwocie 417.200,0 zł 

z przeznaczeniem na spłatę zobowiązań z tytułu kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych w kwocie 

246.200,00 zł, spłatę pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w kwocie 621.000,00 zł. 

Plan rozchodów na rok 2017 wynosi 867.200,00 zł - spłata rat kredytów zaciągniętych w latach 

ubiegłych ( 246.200,00 zł) oraz pożyczki zaciągniętej w 2016 r. na realizację projektu "PROW szansą na 

skok cywilizacyjny dla Gminy Świercze dzięki inwestycjom budowy dróg na terenach wiejskich". 

Gmina Świercze w pierwszym półroczu 2017 roku spłaciła 123.700,00 zł kredytów zaciągniętych 

w latach ubiegłych oraz pożyczkę zaciągniętą na wyprzedzające finansowanie ze środków 

pochodzących z budżetu UE w kwocie 621.000,00 zł. Na obsługę długu spłatę odsetek wydatkowano 

95.227,15 zł.. 

Zobowiązania Gminy Świercze na dzień 30 czerwca 2017 r. wynosiły: 

- z tytułu zaciągniętych długoterminowych kredytów - 5.837.700,00 zł, 

- z tytułu krótkoterminowej pożyczki zaciągniętej na realizację II etapu projektu " PROW szansą na skok 

cywilizacyjny dla Gminy Świercze dzięki inwestycjom budowy dróg na terenach wiejskich" - 

718.000,00 zł. 

Zobowiązania te stanowią 33,49 % planowanych na rok 2017 dochodów budżetowych. 

Na koniec pierwszego półrocza 2017 r. stan zobowiązań z tytułu dostaw towarów i usług ( są to 

zobowiązania niewymagalne) wynosił 45.599,76 zł. 

Należności budżetowe gminy na dzień 30 czerwca 2017 r. wynosiły: 

·z tytułu podatków i opłat lokalnych 1.090.916,76 

zł 

w tym należności wymagalne: 184.755,39 zł 

-w podatku dochodowym płaconym w formie karty podatkowej 925,00 zł 

-w podatku od nieruchomości 34.115,56 zł 

-w podatku rolnym 57.173,15 zł 

-w podatku leśnym 4.582,70 zł 

-w podatku od środków transportowych 31.977,82 zł 

-w opłacie śmieciowej 55.981,16 zł 

·z tytułu opłat za najem, dzierżawę mienia komunalnego wraz z odsetkami 5.079,30 zł 

w tym należności wymagalne 5.079,30 zł 

·z tytułu opłat za ścieki wraz z odsetkami 5.437,69 zł 

w tym należności wymagalne 5.437,69 zł 

·z tytułu wypłaconych zaliczek alimentacyjnych i świadczeń z funduszu alimentacyjnego 621.170,19 zł 

w tym należności wymagalne 621.170,19 zł 

·z tytułu świadczenia usług opiekuńczych 1.648,38 zł 

w tym należności wymagalne 189,84 zł 

·pozostałe należności 1.209,57 zł 

w tym należności wymagalne 1.209,57 zł 

Na rachunkach bankowych gminy, gminnych jednostek budżetowych na dzień 30 czerwca 2017 r. były 

zgromadzone depozyty złotowe w kwocie 440.625,36 zł. 
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Na dzień 30 czerwca 2017 roku: 

· skutki obniżenia przez Radę Gminy górnych stawek podatkowych wyniosły 203.777,93 zł 

z czego:  

-w podatku od nieruchomości 122.484,41 zł 

-w podatku rolnym 29.434,50 zł 

-w podatku od środków transportowych 51.859,02 zł 

·skutki udzielonych przez Radę Gminy ulg i zwolnień wyniosły 101.659,08 zł 

w tym  

-w podatku od nieruchomości 100.341,33 zł 

-w podatku od środków transportowych 1.317,75 zł 

·Wójt umorzył zaległości podatkowe wraz z odsetkami na łączną kwotę 6.497,00 zł 

w tym:  

-w podatku od nieruchomości 629, 00 zł 

-w podatku rolnym 836, 00 zł 

-w podatku leśnym 31, 00 zł 

-w podatku od spadków i darowizn 5.001,00 zł 

Wójt rozłożył na raty zaległość podatkową w podatku od spadków i darowizn w kwocie 4.240,00 zł 

oraz odroczył termin płatności podatku rolnego na kwotę 351, 00 zł. 

Plan dochodów dotacji celowych na zadania zlecone na rok 2017 po zmianach wynosi 5.681.999,53 zł 

i został zrealizowany w kwocie 3.215.304,60 zł tj. 56, 59 % planu. 

Plan wydatków związanych z realizacją zadań zleconych na rok 2017 po zmianach wynosi 

5.681.999,53 zł, został zrealizowany do wysokości 3.211.484,94 zł tj.56, 52 % planu. 

Plan dochodów dotacji celowych na zadania własne na rok 2017 po zmianach wynosi 400.249,00 zł, 

dochody te wykonano w kwocie 250.995,00 zł tj. 62, 71 % planu. 

Plan wydatków związanych z realizacją zadań własnych finansowanych dotacjami na rok 2017 po 

zmianach wynosi 518.499,00 zł. 

Plan dochodów zadań realizowanych z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

na rok 2017 wynosi 64.000,00 zł, realizacja 49.680,07 zł tj.77, 63 % planu. Wydatki związane 

z realizacją gminnych programów zwalczania narkomanii oraz rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania alkoholizmowi zaplanowane w kwocie 64.500,00 zł wykonano do 

wysokości 18.339,56 zł tj. 28, 43 % planu. 

W dniu 28 stycznia 2016 r. Rada Gminy Świercze podjęła uchwałę w sprawie nie wyrażenia zgody 

na wyodrębnienie środków funduszu sołeckiego w budżecie gminy na 2017 rok. 

W budżecie Gminy Świercze na rok 2017 uchwalonym w dniu 29 grudnia 2016 roku uchwałą 

Nr 127/XXI/2016 Rady Gminy Świercze przyjęto plan dochodów budżetowych w kwocie 

19.260.922,00 zł, plan wydatków budżetowych w kwocie 18.393.722,00 zł, nadwyżkę budżetu 

w kwocie 867.200,00 zł z przeznaczeniem na spłatę rat kredytów zaciągniętych w latach ubiegłych                    

(246.200,00 zł) oraz pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 

pochodzących z budżetu UE ( 621.000,00 zł). 

Na dzień 30 czerwca 2017 r. w wyniku zmian dokonanych uchwałami Rady Gminy Świercze, 

zarządzeniami Wójta Gminy, plan dochodów budżetowych wynosi 19.573.955,93 zł, plan wydatków 

budżetowych 20.883.955,93 zł, planowany deficyt 1.310.000,000 zł, plan przychodów 2.177.200,00 zł, 

plan rozchodów 867.200,00 zł (bez zmian). 
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Do przedstawionej informacji nie zgłoszono uwag ani pytań. Informacja została przyjęta przez Radę 

Gminy. 

Ad:7  

Pan Wójt poinformował, iż wpłynął wspólny wniosek Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców i Samorządu 

Uczniowskiego aby z dniem 1 września 2017 r. uchylić z nazwy szkoły imię Haliny Rudnickiej. W 

momencie nadawania imienia szkole sugerowano się duchem ówczesnej epoki oraz działalnością 

pedagogiczną i pisarską patronki. Jednak jej wcześniejsza działalność propagowała ówczesny system 

stalinowski co nie jest autorytetem moralnym ani wzorem do naśladowania dla młodego pokolenia. 

Decyzja o uchyleniu imienia Haliny Rudnickiej z nazwy szkoły jest zasadna i zgodna z ustawą o zakazie 

propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. 

Stanowiska komisji odczytał radny Roman Kalinowski: „Komisje większością głosów pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały”. Radna Hanna Kalinowska odczytał projekt uchwały, za jej przyjęciem 

głosowało 9 radnych, wstrzymało się od głosu - 6 radnych. Uchwała została podjęta większością 

głosów. 

Ad:8 

Wójt poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji obecny był Pan Sebastian Kulikowski który 

na zlecenie Gminy opracował  Program Ochrony Środowiska dla Gminy Świercze na lata 2017 – 2020 z 

perspektywą do 2024 i szczegółowo przedstawił go na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

Podstawowym celem sporządzenia i uchwalenia Programu jest realizacja przez Gminę polityki ochrony 

środowiska zgodnej z założeniami dokumentów strategicznych i programowych. Program stanowi 

podstawę funkcjonowania systemu zarządzania środowiskiem na szczeblu gminy. Działania programu 

nastawione są na ochronę zdrowia i życia mieszkańców, eliminację zagrożeń dla środowiska oraz 

ochronę walorów przyrodniczo krajobrazowych na obszarze Gminy. Dodatkowo na wniosek Wójta 

Program został uzupełniony o zakaz budowy na skalę przemysłową chlewni, kurników i innych tego 

typu obiektów. Program został poddany konsultacjom społecznym, nie wpłynęły żadne uwagi ani 

wnioski. Program podlegał zaopiniowaniu przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska, Zarząd 

Powiatu, Sanepid. Jednostki te pozytywnie zaopiniowały przedstawiony program.  

Stanowisko wspólne komisji przedstawił radny Zdzisław Sionek: „Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały”. Z Uwagi na brak pytań odczytano projekt uchwały. Za jego przyjęciem głosowało 15 

radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:9 i 10 

Pomoc rzeczowa w formie wykonanej dokumentacji projektowej wraz z uzyskaniem stosownych 

decyzji administracyjnych umożliwi Województwu Mazowieckiemu realizacje inwestycji przebudowy 

skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 620 w obrębie miejscowości Klukowo. Jest to niebezpieczny punkt 

na terenie naszej Gminy. Udział Gminy Świercze w tym przedsięwzięciu wyniesie 49.200,00 zł, 

natomiast ksiądz proboszcz ma uzyskać pozwolenie z kurii na pozyskanie gruntów będących własnością 

parafii pod tą inwestycję. Po podpisaniu porozumienia z Województwem Mazowieckim oraz 

uzgodnieniu przez radę techniczna jednej z propozycji projektu przebudowy, istnieje realna szansa, że 

w przyszłym roku  inwestycja ta zostanie zrealizowana.  

Druga uchwała dotyczy odcinka powiązanego z rondem a mianowicie wyrażenie zgody na przystąpienie 

do realizacji projektu – przebudowa drogi powiatowej na odcinku Bylice - Klukowo. Samorząd powiatu 

pułtuskiego w roku bieżącym składa wniosek o współfinansowanie przedstawionego zadania w ramach 
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„ Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. Udział naszej 

Gminy w realizacji projektu wyniesie 400,000,00 zł. Kwota ta jest kwotą ostateczną i nie podlega 

żadnym negocjacjom. Realizacja obydwu tych inwestycji znacznie poprawi bezpieczeństwo naszych 

mieszkańców. 

Stanowisko wspólne komisji odnośnie pkt.9 przedstawił radny Jerzy Dębski: ”Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały”. Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, za jej przyjęciem 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Następnie wice - przewodnicząca odczytała projekt uchwały w/s wyrażenia zgody na przystąpienie do 

realizacji projektu „Przebudowa drogi powiatowej nr 2421W Nasielsk – Gąsocin – Ciechanów na 

odcinku Bylice – Klukowo”. Za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie.  

Ad:11 i 12 

Z uwagi na zmiany w budżecie związane z przeprowadzoną kontrolą Komisji Rewizyjnej jej 

Przewodniczący - Jerzy Dębski zaproponował aby przed omówieniem zmian w budżecie przedstawić 

protokół z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną. Pani Skarbnik potwierdziła, iż zmiany te 

między innymi dotyczą zabezpieczenia kwoty 90,000,00 zł na zapłatę ugody sądowej oraz 122.000,00 

zł na zapłatę odsetek. Przewodniczący Rady oraz radni wyrazili zgodę. Radny Jerzy Dębski odczytał 

protokół z dnia 6 lipca 2017 r. z kontroli w zakresie nieprawidłowości w realizacji projektu; 

„Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie Gminy Świercze” – protokół stanowi załącznik nr 

5 . Po odczytaniu protokołu pan Wójt jeszcze raz wyjaśnił całą zaistniała sytuację. W ocenie Wójta 

Władza Wdrażająca bezzasadnie naliczyła Gminie odsetki, jest to łatanie dziury budżetowej. W 

odpowiedzi na zapytanie Radnego Dariusza Siemborskiego „ kto jest winny” Pan Wójt odpowiedział, 

że przede wszystkim firma Euro-Grant, zabrakło również pełnego kontaktu i przepływu informacji 

pomiędzy Gminą, Władzą Wdrażającą a firmą Euro – Grant. Kancelaria prawna która nas obsługuje 

przygotowuje pozew przeciwko firmie Euro- Grant, która była odpowiedzialna za przygotowanie i 

realizację całego  projektu. 

Przewodniczący Rady zarządził 10 minutowa przerwę.  

Obrady wznowiono o godz. 13.52. Z uczestnictwa w obradach zwolnił się radny Zdzisław Sionek oraz 

radna Jadwiga Wiśniewska. Stan radnych 13 uprawnionych do głosowania. 

Głos zabrała Pani Anna Puchalska – Skarbnik Gminy poinformowała, że na podstawie wykonania 

budżetu za I półrocze 2017 roku zwiększa się dochody bieżące o kwotę 77.654,86 zł w tym: 

- 50.842,63 zł tytułem zwrotu części wydatków bieżących poniesionych przez Gminę w 2016 roku na 

realizację zadań w ramach funduszu sołeckiego, 

- 21.812,23 zł dotacja na realizację projektu „Nasze wsparcie – Twój sukces”, 

- 5000,00 zł tytułem wypłaconego odszkodowania za szkody w mieniu gminy spowodowane złymi 

warunkami atmosferycznymi. 

Dochody majątkowe budżetu zwiększa się o kwotę 212.531,48 zł z czego: 

-155.918,00 zł – Gmina Nowe Miasto (94.066,00 zł) i Gmina Sońsk (61.852,00 zł) udziela Gminie 

Świercze pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizacje zadania inwestycyjnego 

„Rozbudowa stacji uzdatniania wody Klukówek” 
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- 56.613,48 zł tytułem zwrotu części wydatków majątkowych poniesionych przez gminę w 2016 roku 

na realizacje zadań w ramach funduszu sołeckiego. 

Zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 216.739,00 zł w tym: 

- 4.468,00 zł – odpis na ZFŚS Urzędu Gminy 

- 122.271,00 zł – odsetki należne Centrum Projektów Polska Cyfrowa w Warszawie, 

- 90.000,00 zł – należność na rzecz firmy ITprojekt Sp. z o.o. w Warszawie za świadczenie usługi w IV 

kwartale 2015 r. – ugoda sądowa. 

Zmiany w wydatkach majątkowych: 

- zmniejsza się wydatki o kwotę 50,000,00 zł na zadanie inwestycyjne „Odwiert studni głębinowej na 

ujęciu wody Świercze” które będzie realizowane w 2018 roku. Zostają one przeniesione na zadanie 

inwestycyjne” Budowa budynku administracyjnego” 

- zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 4.920,00 zł na nowe zadanie inwestycyjne nie objęte WPF 

”Utwardzenie placu przy PSP Świeszewo - wjazd na teren szkoły” 

Pani Skarbnik poinformowała, że w wyniku tych zmian zmniejsza się deficyt budżetu o kwotę 

156.000,00 zł i zachodzi konieczność dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zmienia 

się także plan dochodów gdyż zmniejszamy wysokość planowanej do zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Zmiany w budżecie 

gminy wywołują zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Tą uchwałą musimy  doprowadzić do 

zgodności dochodów, wydatków, wyniku budżetu i przychodów przyjętych w WPF i Budżecie Gminy. 

Ponadto wprowadzamy do WPF nowe przedsięwzięcia do realizacji w tym: 

- Dowożenie uczniów w roku szkolnym 2017/2018 z limitem wydatków w 2017 roku – 28.800,00 zł, 

natomiast w 2018 roku 85.000,00 zł, 

- usługi przesyłania lub dystrybucji energii elektrycznej oraz sprzedaży energii elektrycznej do obiektów 

Gminy Świercze (2018 – 2019) z limitem wydatków w 2018 r – 148.788,84 zł, w 2019 r – 148.788,84 zł, 

- wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 620 w 

obrębie Klukowa limit wydatków w 2018 r. – 49,200,00 zł.  

Pani Skarbnik poinformowała także, że zadłużenie Gminy na dzień 31 grudnia 2017 roku wyniesie 

7.319.200,00 zł. 

Przewodniczący poinformował, że na posiedzeniu komisji wspólnych komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekty uchwał. 

Następnie Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. W dalszej 

kolejności Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej. Za jej 

przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad:13  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 144/XXV/2017 z dnia 30.03.2017r. w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie. 

Pani Skarbnik poinformowała, że na realizację zadania inwestycyjnego „Rozbudowa stacji uzdatniania 

wody „Klukówek”, Gminie Świercze udzielą pomocy finansowej w formie dotacji, dwie gminy 

korzystające z wodociągu. Gmina Nowe Miasto udzieli wsparcia w kwocie 94.066,00 zł natomiast 
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Gmina Sońsk w wysokości 61.852,00 zł. W związku z uzyskaną pomocą ulegnie zmianie wysokość 

planowanej do zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie z kwoty 1.310.000,00 zł do kwoty 1.154.000,00 zł. 

Następnie Pani Skarbnik Anna Puchalska odczytała projekt uchwały, za przyjęciem uchwały głosowało 

13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad:14 

Złożona skarga na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka pomocy, dotyczy braku podjęcia decyzji 

w sprawie naprawy komina znajdującego się w domu zamieszkiwanym przez Pana Mirosława 

Lubienieckiego. Kierownik Gminnego Ośrodka w Świerczach Pani Magdalena Szulecka przedstawiła 

wyjaśnienia oraz podjęte działania dotyczące przedmiotowej sprawy: 

- w dniu 2 czerwca 2017 r. wpłynęło do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej podanie dotyczące 

naprawy komina, 

- w dniu 8 czerwca 2017 r.  Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zlecił wykonanie kosztorysu naprawy, 

- w dniu 16 czerwca 2017 r. dokonano oględzin komina, ustalono naprawę jednej części pomieszczeń, 

- oszacowano koszt naprawy przez firmę kominiarską - kosztorys z dnia 3 lipca 2017 r., 

- ustalono, iż zainteresowany pokryje koszty robocizny, 

- Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zobowiązał się do zakupu niezbędnych materiałów 

budowlanych, 

- termin wykonania prac ustalono na przełomie sierpnia i września br, 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerczach poinformowała, iż wszystkie prośby i 

wnioski zainteresowanego w miarę możliwości i posiadanych środków realizowane są na bieżąco. Pan 

Lubieniecki jest klientem trudnym i niecierpliwym. Stanowisko wspólne komisji przedstawił 

Przewodniczący Rady, komisje jednogłośnie uznały skargę za bezzasadną. Radna Hanna Kalinowska 

odczytała projekt uchwały. Za przyjęciem odczytanej uchwały głosowało 13 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie. 

Ad:15 

Odpowiedzi na interpelacje: 

- interpelacja radnego Romana Kalinowskiego: W najbliższym czasie postaramy się uporządkować 

organizację ruchu przy ośrodku zdrowia, Wójt poinformował także, że w dniu wczorajszym, rozmawiał 

z przedstawicielem firmy, która stawiała budynek supermarketu i zobowiązano się do uprządkowania 

placu gminnego. 

- interpelacja radnego Jerzego Dębskiego: Prace projektowe na skrzyżowaniu dróg na odcinku Świercze 

– Siółki, z uwagi na brak zgody jednego z właścicieli na rozszerzenie prac na jego terenie, Gmina tą 

przebudowę będzie wykonywała w ramach gruntu jaki stanowi własność gminy oraz gruntów sąsiada 

który wyraził zgodę na nieodpłatne ich przekazanie. Jest już uzgodniony projekt tego odcinka, projekt 

został wysłany do projektanta w celu przygotowania wersji ostatecznej. Zostanie spisane porozumienie 

z właścicielem gruntu aby w przyszłości nie było roszczeń z tego tytułu. Po uzyskaniu pozwoleń 

wodnoprawnych i otrzymaniu ostatecznej wersji projektu w  przyszłym roku to zadanie powinno być 

zrealizowane. 

- interpelacja radnych: Jerzego Dębskiego, Zdzisława Sionka i Ryszarda Flonta w sprawie łatania dziur 

na drogach powiatowych, nowych znaków i przesunięcia granic Wójt poinformował, że wszystkie te 

sugestie zostaną spisane i pismo zostanie przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych. Wójt 

poinformował także, że na spotkaniu na którym obecni byli Panowie z Zarządu obiecali, że pobocza 

drogi od Milera w stronę Brulin postarają się pokryć destruktem. Co z tych obietnic wyjdzie – 

zobaczymy. 
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- interpelacja radnego Wacława Sakowskiego w sprawie miejsc w przedszkolu: Z przedszkola które 

miało krótszy czas opieki nad dziećmi ze Świeszewa do Świercz przeszło 7 dzieci.  W przyszłości możemy 

się zastanowić nad możliwościami utworzenia drugiego oddziału dla młodszych dzieci. Na dzień 

dzisiejszy mamy 9 wolnych miejsc w Strzegocinie. 

Radny Flont poprosił o zamieszczenie w piśmie do Zarządu Dróg Powiatowych  prośby o założenie 

przepustu koło pana Wymysłowskiego. 

Ad:16 

Wolne wnioski: 

- radna Jadwiga Olszewska: poprosiła w imieniu swoim i sołtysa wsi o wykoszenie poboczy przy drogach 

gminnych. Wójt poinformował, iż przed zimą będą wykaszane wszystkie rowy przy drogach gminnych. 

- radny Jerzy Dębski: na Gołębiach na zakręcie drogi są dwie brzozy które stanowią niebezpieczeństwo 

oraz duża ilość krzaków które należałoby wyciąć. Wójt prośbę umieści w piśmie do Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

- radny Dariusz Siemborski zaprosił radnych i ich rodziny na imprezę integracyjną ”Zakończenie lata” w 

sobotę na godz. 15.00. 

- radna Hanna Kalinowska: poprosiła o zapoznanie radnych z całą korespondencją która wpływała od 

wnioskodawców w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Klukówku. Wójt 

poinformował, że postara się dokładnie wypunktować i przedstawić wszystkie wersje. Na pozostałe 

pisma mieszkańców odpowiedzi zostaną udzielone. 

- radny Dariusz Siemborski: Co się dzieje z gazetką gminną? Wójt poinformował, że wydawanie gazetki 

zostało zawieszone z uwagi na znaczny wzrost kosztów jej druku. Roczny koszt to około 10 000,00 zł. 

Przy uchwalaniu budżetu na przyszły rok musimy zastanowić się nad sensem jej wydawania. 

- sołtys Pani Elżbieta Sech: sprawa dotyczy wierzby przy wejściu na cmentarzu, czy jest ona w pasie 

drogowym i czy można ją wyciąć. Wójt poinformował, że jeżeli drzewo nie jest w pasie dróg jak twierdzi 

jego zarządca Pan Zawadzki, to właściciel może drzewo usunąć, należy tylko złożyć wniosek do gminy.  

Ad: 17 

O godz. 14.46 Przewodniczący zamknął  XXVIII Sesję Rady Gminy Świercze. 
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